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De gemeente Meierijstad wil mensen met een minimuminkomen, per kalenderjaar een bijdrage geven via de Regeling 

maatschappelijke participatie of het jeugdsportfonds. Meer informatie hierover vindt u op de website van de 

gemeente Meierijstad. BV Rooi kan u helpen met uw aanvraag. 

 

Aan het gemeentebestuur van Sint-Oedenrode 

 

        Sint-Oedenrode, 27 december 2022 

Betreft: Inspreken op 12 januari 2023 inzake MFA De Groene Long – verzoek vergroting sportzaal 

 

Geachte bestuur, 

 

Inleiding 

Eerder zonden wij u op 8 juli 2022 een brief (zie bijlage), waarin wij u informeerden over onze inbreng 

in het participatieproces in 2021 rond de nieuwe MFA De Groene Long, de keuzes die de gemeente in 

de belangenafweging heeft gemaakt en de problemen die door het ontwerp van de te kleine sportzaal 

voor onze club ontstaan (en de verminderde mogelijkheden voor binnensport in Sint-Oedenrode).  

 

Na deze brief hebben we contact gehad en overleg gevoerd met diverse raadsfracties en daarna met 

wethouder Van Gerwen over het proces en het resultaat (de zaal wordt nog kleiner dan de huidige). De 

conclusie was dat de (on)mogelijkheden samen nader zouden worden onderzocht, maar dat een 

wijziging van het ontwerp een nieuwe besluit en budget vraagt van de gemeenteraad. In deze brief 

doen wij het verzoek om het voorlopig ontwerp van de MFA te laten herzien, de sportzaal 4 m breder 

en 2 m langer te ontwerpen en het benodigde budget daarvoor beschikbaar te stellen 

 

In het gesprek met de wethouder is afgesproken dat wij naar nader naar de mogelijke indeling van de 

zaal in het huidige ontwerp kijken samen met projectleider Richard Kinderdijk van de gemeente en 

sportleverancier Bosan. Dat is gebeurd. Binnen de bestaande maten van de zaal is gekeken naar de 

optimale indeling van twee velden, vrije uitloopruimte voor de veiligheid en de types baskets, borden 

en dergelijke. Het resultaat is door de gemeente uitgetekend en aan ons ter beschikking gesteld.  

 

De sportzaal in de nieuwe MFA is onvoldoende voor basketbal 

De uitgewerkte zaal hebben wij besproken in ons bestuur. We komen tot de conclusie dat de zaal niet 

goed geschikt is in veilige gelijktijdig op twee velden te kunnen trainen. Er blijft te weinig veld over 

voor oudere jeugd en senioren om fatsoenlijk te kunnen basketballen. Het blijkt dat de twee 

ingetekende velden, elk 21,3 m x 14,5 m, rondom maar een halve meter speling kennen. Dat voldoet 

niet aan de veiligheidseisen van de Nederlandse Basketbal Bond of NOC/NSF; waar 1 meter rondom is 

voorgeschreven.  

 

De afmetingen van de twee velden zijn alleen voor trainingen van kleine jeugd geschikt, maar omdat 

er niet voldaan wordt aan de eisen zijn ze te klein om gelijktijdig twee wedstrijden te kunnen spelen. 

Dat betekent vanzelfsprekend dat we voor een wedstrijd de hele zaal moeten huren. Omdat dit ook al 
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geldt voor de sporthal De Strepen moge het duidelijk zijn dat dit de capaciteit voor sporten in de MFA 

ook beperkt.  

 

Door de zaal 4 m breder te maken en 2 m langer is het mogelijk om twee basketbalvelden met de 

juiste afmetingen te leggen, met rondom 1 meter uitloop die nodig is voor veilig sporten. Hieronder is 

een mogelijkheid in rood getekend, waarbij de vereiste ruimte wordt verkregen zonder het ontwerp 

geweld aan te doen. 

 

 

Gewenste verruiming (rode lijn) van het huidige ontwerp; lijkt niet heel ingrijpend te zijn. 

 

Verzoek 

Wij doen daarom op u het dringende beroep: zorg voor een veilige en toekomstbestendige 

sportvoorziening voor ons als Basketballclub en voor de binnensport in Sint-Oedenrode, door: 

- het ontwerp van de MFA-sportzaal aan te laten passen en 4 m langer en 2 m brede te ontwerpen; 

- het hiervoor benodigde extra budget ter beschikking te stellen. 

 

Sportieve groet, 

Basketbal Vereniging Rooi 

 i.o. 

John Liewes (voorzitter), Paul Merks (secretaris) en Paul van der Vleuten (penningmeester) 

 

Bijlagen: 

- Brief van BV Rooi van 8 juli 2022 

- Belijningsplan basketbal sportzaal MFA 
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        Sint-Oedenrode, 8 juli 2022 

Betreft: MFA De Groene Long – afmetingen sportzaal 

 

 

Geachte bestuur, 

 

Inleiding 

Het is enige tijd geleden dat met ons is gesproken over de afmetingen van de sportzaal in de nieuwe 

MFA. We hebben de ontwikkelingen enige tijd aangekeken. Lange tijd hebben we niets gehoord. 

Recent hebben we gehoord dat de nadere invulling van de MFA weer onderwerp is van gesprek. 

 

Uit de stukken komen die wensen naar onze mening niet goed naar voren. Dit baart ons zorgen! Voor 

ons aanleiding om onze wensen nog een keer duidelijk op een rijtje te zetten. 

 

Hierbij merken wij op dat onze vereniging afgelopen jaar weer is gegroeid (met wederom een extra 

jeugdteam). We voorzien dan ook gelet op deze groei voor de toekomst problemen als hiermee geen 

rekening wordt gehouden in het huidige ontwerp.  

 

Naar onze mening is de sportzaal niet toekomstbestendig! 

 

We lichten dit hieronder nader toe en stellen u enkele vragen. Samengeval willen we het 

gemeentebestuur vragen: 

 

Overwegingen  

Tijdens de participatie rond de MFA is door onze vereniging het volgende naar voren gebracht. 

- De huidige hal is 22 x 32, Op dit moment trainen onze teams gelijktijdig op twee ‘velden’ in 

sportzaal De Kienehoef. Door de beperkte afmetingen wordt het veld begrensd door de 

muur/tribune; ofwel is het nu ‘de muur is uit’. Dit voldoet niet aan de eisen van de eisen van de 

Nederlandse Basketball Bond en betekent een onveilige uitoefening van onze sport. Voor een 

veilige uitoefening van de sport is per veld een afmeting nodig van 14 x 26 m (minimale 

afmetingen; normaal 15 x 28), met volgens de sportrichtlijnen een uitloop van 1 m. Ofwel: (2 x 16) 

x 28 = 32 x 28 m. Bij een (gecombineerde) halve meter uitloop is dit (2 x 15) x 27 = 30 x 27 m. 

- Voor de vereniging, het clubgevoel, is het zeer gewenst dat er twee wedstrijden gelijktijdig worden 

gespeeld. Anders zijn er steeds te weinig mensen in de sporthal voor het clubgevoel. Bij 
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trainingsavonden sporten zo dus gelijktijdig twee keer zoveel mensen, zodat op iedereen aan de 

beurt komt, aangestuurd door minder trainers en kader.  

- Verhuizen naar De Streepen lost niets op, omdat ook deze hal onder het mom van een ‘zo 

compact mogelijk gebouw’ te klein is gebouwd. In een eerder situatie van beperkte capaciteit 

bleek dat wij niet naar sporthal De Streepen konden, omdat deze hal ook maar een wedstrijdveld 

kent; de hal is te klein voor twee velden. Ook in De Kienehoef moeten wij voor wedstrijden de hele 

zaal huren en moeten alle wedstrijden na elkaar worden afgewerkt. We huren daardoor steeds de 

hele zaal, met alle kosten van dien. Met totaal drie jeugdteams en twee seniorenteams, moet zo de 

hal van zondag 10.00 tot 18.00 gehuurd worden, waarbij er steeds maar een team van BV Rooi 

gelijktijdig aan het basketallen is 

Vergelijk met Schijndel en Veghel: daar zijn meerdere volwaardige sporhallen aanwezig waar 

gelijktijdig drie velden benut kunne worden. 

- Voor zover het nu (net) past, zal er een capaciteitsprobleem ontstaan bij de groei van de 

verenigingen. Onze club zit in de lift met jarenlange deelname aan de programma’s van de 

gemeente (Jeugd op Gezond Gewicht, Sjors Sportief) en samenwerking met buitenschoolse 

opvang (De Verbinding). Volgend jaar komen er clinics voor de scholen bij. We werken er hard aan 

om de meer jeugd te laten sporten, maar we lopen tegen de grenzen aan. Ook hiervoor is het 

noodzakelijk dat er twee velden (vier baskets) beschikbaar zijn en dat er veilig gesport wordt. 

 

Vragen aan het bestuur 

In het raadsvoorstel MFA de Groene Long – resultaten haalbaarheidsonderzoek PLUS-variant (juni 

2001) wordt gesteld ’dat het niet gewenst is deze oppervlakte, met name voor badminton en voor 

basketbal al te veel te verkleinen.’ Dit is wat we meegegeven hebben vanwege het voornemen van de 

gemeente om alleen een kleine gymzaal terug te bouwen. Alleen na ons protest is deze plusvariant 

verschenen.  

Uit de gesprekken trok de gemeente wel de conclusie dat verkleining van de lengte van 32 m naar 28 

m niet geschikt is voor basketbal. Maar de gemeente heeft vervolgens de eisen voor een veilige 

beoefening van de sport en de mogelijk groei van de verenigingen (capaciteit) niet overgenomen. De 

gekozen oppervlakte van 2 x 15,4 x 22,3 ‘sluit aan bij de nieuwe richtlijnen voor bewegingsonderwijs die 

momenteel in opdracht van het Ministerie van VWS worden opgesteld’ (pag. 4. van het raadsvoostel), 

echter, het sluit dus niet aan op de eisen van de NOC-NSF voor het veilig trainen op twee velden. 

 

Wij als basketbal hebben aangegeven nu en in de toekomst niet uit de voeten te kunnen met een te 

krap bemeten zaal. Dit, in tegenstelling tot het gestelde in de Argumenten op pag. 7: 

3. Nieuwe afmetingen voor de gymzalen. 

Met de voorgestelde afmetingen van de gymzalen (2 x 15,40 m x 20,30 m) wordt de sportvoorziening 

enigszins kleiner dan de huidige sportzaal. De gekozen afmetingen, die aansluiten bij de nu in 

ontwikkeling zijnde nieuwe richtlijnen van het Ministerie van VWS, zorgen ervoor dat de gymzalen 

optimaal en flexibel inzetbaar zijn voor verschillende sporten. De sportverenigingen hebben aangegeven 

dat het huidige programma voldoende ruimte biedt om ook in de toekomst te kunnen groeien. 
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De afsluiting van de participatie was dat de vereisten voor basketbal financieel niet haalbaar zijn. Een 

grotere zaal om veilig twee speelvelden te benutten is niet mogelijk. Er is wel rekening gehouden met 

één officieel wedstrijdveld in de lengte van de zaal, maar niet met de noodzaak van gelijktijdig trainen 

van de jeugd op twee velden in de breedte van de zaal. Op dit moment ‘is de muur uit’ en wordt er 

dus, met klimrekken en handbalgoals aan de muur, onveilig gesport. Dit dreigt nu ook de toekomst te 

worden 

 

Bent u het ermee eens het sporten veilig moet gebeuren en dat niet kan met een begrenzing 

van het sportveld met een muur (waaraan ook een klimrek of handbalgoal hangt)? 

 

In het raadvoorstel wordt gezegd dat ‘uitgebreid is onderzocht of de sportverenigingen die (ten opzichte 

van de door de gemeente tot nu toe gerealiseerde gymzalen met de afmetingen 14 m x 22 m) behoefte 

hebben aan twee grotere gymzaaldelen niet vanuit sportzaal de Kienehoef naar de Streepen kunnen 

worden verplaatst. Dit blijkt slechts gedeeltelijk haalbaar. Met name in het winterseizoen, als ook de 

hockey- en korfbalvereniging van de Streepen gebruik maken ontstaan er knelpunten. Er is dan in ieder 

geval onvoldoende ruimte in de Streepen aanwezig voor officiële wedstrijden.’ 

 

Het probleem dat we niet gelijktijdig op twee velden veilig kunnen basketballen speelt zowel in De 

Kienehoef als in De Streepen. Voor een officiële wedstrijd moeten wij zowel in De Kienehoef als in De 

Streepen twee zaaldelen huren. Zoals eerder genoemd huren we dan een hele weekenddag de hele 

zaal om alle wedstrijden achterelkaar af te werken.  

Het is niet juist dat er alleen capaciteitsproblemen zijn voor De Strepen in het winterseizoen als hockey 

en korfbal naar binnen komen (raadsvoorstel 24 juni 2021, pag. 4 een na laatste alinea). Voor 

trainingen geldt nu al dat onze jeugd moet wijken omdat in de winter korfbal naar binnen komt in zaal 

De Kienehoef.  

 

Misschien is het capaciteitsprobleem nu niet zo groot, omdat de clubs momenteel qua ledenaantallen 

op een minimaal niveau sinds jaren zitten. In het geval van enige groei bij de verenigingen (zoals bij BV 

Rooi) wordt het capaciteitsprobleem alleen maar groter. Bij het bepalen van benodigde capaciteit zou 

rekening gehouden moeten worden met enige groei, in de lijn met het beleid van de gemeente om 

jong en oud meer te laten bewegen.  

Dit is nu niet gebeurd. Nu wordt ‘een zo compact mogelijk gebouw’ als uitgangspunt genomen (punt 

5 in de beantwoording in het document ‘Technische vragen raadsvergadering 24 juni 2021’), en dit 

gaat ten koste van de sport nu, onze groeikansen en de toekomstige sportmogelijkheden voor de 

jeugd in Sint-Oedenrode (en dus eigenlijk ten koste van het eigen sportbeleid van de gemeente).   

 

Bent u het ermee eens dat de sportvoorziening toekomstbestendig moet zijn voor een gezonde 

en gezellige sportvereniging, de beoogde groei van de (jeugd)sport en volwaardige sport-

mogelijkheden in de kern Sint-Oedenrode? En dat de sportvoorziening geschikt moet zijn voor 

het gelijktijdig sporten op twee volwaardige velden?  
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Proces 

▪ We willen ook graag opmerken dat wij het proces om tot een goede invulling van de MFA te 

komen als zeer moeilijk hebben ervaren. De eerste mededeling in het traject was dat alleen een 

gymzaal zou worden gebouwd (het budget van 6 mln kwam alleen uit de scholenhuisvestings-

begroting) en dat we in de Strepen zouden worden ondergebracht. We waren zeer verbaasd. 

Direct hebben we aangegeven dat dit niet zou passen. Na herberekening bleek die opmerking te 

kloppen (hierbij was de mogelijke groei nog niet eens meegenomen). 

▪ Vervolgens in gesprek met een onderzoeksbureau van de gemeente en de gemeente. Allerlei 

documenten ingebracht en actief meegedacht over de invulling van de MFA, met name het 

zaaloppervlak. De conclusie was vrij snel; ten minste een plusvariant. Hiervoor was echter geen 

geld was de mededeling. 

▪ Daarom moest men opnieuw terug naar de gemeenteraad. Opdracht van de raad was om tot een 

nadere onderbouwing van de noodzaak van een plusvariant te komen. 

▪ Wederom werd een (ander) adviesbureau ingeschakeld door de gemeente. Al het huiswerk moest 

opnieuw. Erg teleurstellend, omdat al het eerdere werk daarmee voor niets was c.q. leek te zijn 

geweest. Eindconclusie nogmaals: ten minste een plusvariant. Duidelijke toezeggingen werden er 

echter niet gedaan. Top op de dag van vandaag zijn nog steeds verschillen zaken voor ons niet 

duidelijk (zie hiervoor). 

▪ Wellicht kan uit de hiervoor omschreven gang van zaken voor de toekomst lering worden 

getrokken; participatie op deze manier kost te veel tijd en energie en leidt niet tot een gedragen 

resultaat. 

 

Verzoek 

Wij doen daarom op u het dringende beroep: zorg voor een toekomstbestendige sportvoorziening,  

- waarin de basketbalvereniging in Sint-Oedenrode veilig en gelijktijdig twee trainingen of 

wedstrijden kan spelen, en zo ook bij te dragen aan een levendig en gezellig verenigingsleven), en 

- waarmee de capaciteit van de sportvoorzieningen binnen de kern Sint-Oedenrode boven het 

minimumpeil blijft om de groei van de (nu kleine) sportverenigingen op te kunnen vangen en de 

beleidsdoelen van de gemeente om jeugd meer te laten bewegen en sporten waargemaakt 

kunnen worden. 

- met een sportzaal met bij voorkeur een afmeting van (2 x 16) x 28 = 32 x 28 (minimale eisen 

Nederlandse Basketbal Bond) en minimale afmeting van (2 x 15) x 27 = 30 x 27 m.  

 

Sportieve groet, 

Basketbal Vereniging Rooi 

 i.o. 

John Liewes, voorzitter 

Paul van der Vleuten, penningmeester 
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